

Today is World Wetlands Day! Do you know what a wetland is, and can you list the ones listed in the region?

Wetlands are areas where **water is the primary** determinant of the environment and associated plant and animal life.

In the Pacific Island Countries and Territories, these are mainly **mangroves and coral reefs**:

84 sites are part of the **Ramsar convention*** !

As wetlands play a role in our ability to manage risks from climate change, it is essential to preserve them.

If you find **litter** in public parks or wetlands, **pick it up and throw it in the bin.**

Be careful while **discarding plants or seeds.** Our **non-native household plants** can be **invasive and dominate native flora.**



**Ramsar in the Pacific, SPREP*

https://www.wetlandtrust.org.nz/wp-content/uploads/2018/12/Ramsar_in_the_Pacific_V_Jungblut.pdf

Aujourd'hui nous célébrons la journée mondiale des zones humides ! Savez-vous comment se définit une zone humide et sauriez-vous lister celles présentes dans la région ?

Les **zones humides** sont des régions où **l'eau est le principal facteur** déterminant l'environnement et la vie végétale et animale associée.

Au sein des Pays et Territoires du Pacifique, il s'agit principalement des **mangroves et récifs coralliens** :

84 sites font partie de la **convention Ramsar*** !

Les **zones humides jouent un rôle important dans la gestion des risques liés au changement climatique** : il est donc important de les préserver.

Si vous trouvez
des déchets
dans les parcs publics
ou les zones humides,
ramassez-les et
jetez-les à la poubelle.

Faites attention lorsque
vous jetez des plantes
ou des graines.
Nos plantes domestiques
non indigènes peuvent être
envahissantes et dominer
la flore indigène.



*Ramsar in the Pacific, PROE

https://www.wetlandtrust.org.nz/wp-content/uploads/2018/12/Ramsar_in_the_Pacific_V_Jungblut.pdf